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Toia(ASF): Un regulament european, care deschide calea cumpararii de

criptomonede, lipeste în mod nefericit domeniul de piata de capital

Un regulament european, care deschide  calea cumpararii de criptomonede într-un mediu reglementat de

catre  populatia din Uniunea Europeana, lipeste, într-un mod nefericit, acest  domeniu de piata de capital,

sustine Radu Toia, sef al Serviciului  Autorizare-Monitorizare Intermediari si Institutii din cadrul

Sectorului  Instrumente si Investitii Financiare al Autoritatii de Supraveghere  Financiara.

"Acest regulament european, care deschide calea cumpararii de  criptomonede într-un mediu reglementat de catre

populatia din Uniunea  Europeana, lipeste, într-un fel, asa, într-un mod nefericit, acest  domeniu de piata de

capital. Aceste active digitale nu sunt instrumente  de investitii, nu sunt deloc o cale prin care sa poti sa îti

acumulezi  si sa îti multiplici resursele pe care le le economisesti. E adevarat ca  mirajul lor este mare. Am vazut si

anumite statistici care erau chiar  îngrijoratoare, asa cum ca o treime din antreprenori au cumparat deja  astfel de

active. Noi le privim ca o periferie a zonei de investitii,  deci nu putem sa spunem ca sunt într-un mod intim legate

de piata de  capital. Va dati seama ca pe termen lung nimeni n-ar vrea sa se expuna  pe astfel de produse, care

într-adevar poate ca determina un apetit  pentru anumite persoane sa le speculeze, dar aici trebuie sa avem mare 

grija, pentru ca totusi ele sunt în piata de mai mult de 10 ani.  Prestatorii de astfel de servicii au fost într-o zona

nereglementata.  Din ce am vazut, practic din toate stirile, acest domeniu se confrunta  cu un risc foarte mare de

atacuri cibernetice. Deci e o zona unde poti  foarte usor sa ramâi fara aceste detineri. Este o zona în care exista 

riscuri foarte mari de manipulare a pietei printr-o evolutie foarte  abrupta asupra pretului acestor active", a spus

Radu Toia, la Forumul  Pietei de Capital, eveniment organizat de Financial Intelligence.

El a mentionat ca acest domeniu ar trebui sa fie gestionat de mai multe institutii din România.

De asemenea, Radu Toia a precizat ca aceste active nefiind instrumente  financiare nu sunt protejate de nicio

schema de compensare a  investitorilor.

"Este o zona cu un risc foarte mare de spalare a banilor si practic prin  achizitionarea acestor asa-zise instrumente,

prin achizitionarea  acestor active, te asociezi practic într-o zona total netransparenta,  nici nu stii cu cine. Lucram

într-adevar la un cadru pentru  implementarea acestui regulament în România, dar este un efort colectiv  al mai

multor institutii din România pentru stabilirea atributiilor", a  mai spus Radu Toia.
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